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باز شدن پاي كمك داور ويدئويي به فوتبال 
ايران بي ترديد مهم ترين اتفاق فصل گذشته 
لیگ برتر ب�ود. هرچن�د اين تكنول�وژي با 
تأخیر وارد فوتبال ايران ش�د و در نخستین 
سال ورودش چالش هاي بس�یاري به همراه 
داش�ت و انتظارات را آنطور كه بايد و ش�ايد 
برآورده نك�رد، اما با توجه به تجربه كس�ب 
ش�ده و اقدامات�ي ك�ه در زمین�ه آم�وزش 
اپراتوره�ا، نیروه�اي فن�ي و داوران انجام 
شده، تصور مي شود امسال شاهد عملكردي 
متف�اوت از VAR در فوتبال ايران باش�یم. 
ورود VAR به فوتبال ايران با چالش ها و حواشي 
بس��ياری همراه بود. حضور محدود، اختلالات 
فني ، ناهماهنگي هاي اجرايي و كم تجربه بودن 
در اين زمينه دس��ت به دس��ت ه��م داد تا اين 
تكنولوژي در نخستين فصل حضورش در فوتبال 
ايران با انتقادهايي رو به رو شود. با وجود اين انتظار 
مي رود كسب تجربه از فصل قبل و اقدامات قابل 
توجهي كه در زمينه  آموزش داوران، اپراتورها و 
نيروهاي فني در اين زمينه انجام ش��ده، امسال 
شاهد عملكرد متفاوتي از VAR در فوتبال ايران 
باشيم. مس��ئله اي كه محس��ن حكيم، مسئول 
دپارتمان VAR نيز به آن اشاره مستقيم دارد: 
 VAR فصل گذشته هفته نخست يك بازي با«
برگزار شد، هفته دوم دو بازي را پوشش داديم، 
ام��ا در ادامه برخ��ي  هفته ها هر هش��ت بازي با 
اس��تفاده از اين تكنولوژي انجام شد. البته جاي 
كتمان ندارد كه فصل قبل نفرات فني ما ضعيف 
بودند، از خود من گرفته ت��ا داوراني كه به دليل 
كم تجربه  بودن گاهی دچار اش��تباه ش��دند، اما 
امسال تجربه بيش��تر و بهتري داريم. فصل قبل 
ما تنها 10 اپراتور، 10 ني��روي فني و 25 داور و 
كمك داور آموزش ديده داش��تيم، اما امسال 32 
داور و كمك داور، 10 اپرات��ور و 10 نيروي فني 
ديگر هم تحت آموزش ق��رار گرفتند تا به لحاظ 

نيروي انساني مشكلي نداشته باشيم.«
      

البته با نگاهي به اتفاقات فصل گذشته به خوبي 
مي توان دريافت مس��ئله تنها نداش��تن تجربه 
يا كمبود ني��روي آموزش ديده نب��ود و كمبود 
دستگاه هاي موجود نيز به معضلي بزرگ تبديل 
ش��ده، به طوري كه جابه جايي دستگاه ها بارها 
باعث قطعي كابل ها و ايجاد مش��كل شده بود، 
اما امس��ال با توجه به اينكه دو باشگاه گل گهر 
و سپاهان سيس��تم VAR خريداري كرده اند، 
شايد درصد جابه جايي كمك داور ويدئويي كمتر 
شود و اين مي تواند از ش��دت مشكلات بكاهد. 
هرچند براي تحت پوش��ش قرار دادن بازي ها 
نياز به همكاري سازمان ليگ هم هست و طبق 
گفته ها اگر بازي ها طي دو يا س��ه روز در هفته 
برگزار شود، VAR مي تواند بازي هاي بيشتري 
را پوش��ش دهد، خصوصاً كه يكي از اعتراضات 
فصل گذشته عدم پوشش تمام بازي ها توسط 
اين تكنولوژي بود. مسئله اي كه بسياري آن را 

ناعادلانه مي دانستند. 

      
يكي از معض��لات براي پوش��ش صددرصدی 
بازي هاي ليگ توسط VAR، مشخص نبودن 
وضعيت ورزشگاه هاست. براي نمونه پرسپوليس 
و استقلال كه عمدتاً بازي هاي خود را در آزادي 
برگزار مي كنند، حتي اگر دس��ت به دست هم 
بدهند براي تجهيز اين ورزش��گاه به سيس��تم 
كمك داور ويدئويي باز هم با مشكل مواجهند، 
وقتي قرار است همانند فصل قبل خانه به دوش 
باشند. با اين وجود براساس صحبت هاي رئيس 
دپارتمان VAR باش��گاه ها بايد در اين زمينه 
همكاري هاي متقابل داش��ته باشند. براساس 
تصميم گيري هاي جديد در صورت عدم حضور 
هشت دوربين در ورزش��گاه، اجازه استفاده از 
VAR داده نمي ش��ود. فيف��ا مي گوي��د چهار 
دوربين بيس بايد در ورزش��گاه حضور داش��ته 
باش��د، اما به نظر رئيس دپارتم��ان VAR اگر 
قرار اس��ت مس��ابقه اي با چهار دوربين برگزار 
ش��ود، همان بهتر كه از اين تكنولوژي استفاده 
نكند: »به ما مي گويند چرا انيميش��ن آفسايد 
اجرا نمي شود، چطور مي توانيم اين كار را انجام 
دهيم، وقتي ورزشگاهي سه، چهار يا نهايتاً پنج 
دوربين دارد. ب��ه همين دليل امس��ال گفتيم 

اگر باش��گاه ها نتوانند هش��ت دوربي��ن فراهم 
كنند از تكنولوژي VAR در بازي آنها استفاده 
نمي شود. ما بايد تصوير داشته باشيم كه به داور 

نشان دهيم. با اين تعداد دوربين نمي شود.«
صحبت هاي رئي��س دپارتمان داوري نش��ان 
مي ده��د معض��لات VAR به اي��ن زودي ها 
قابل حل نيس��ت. حداقل نه تا وقتي كه علاوه 
ب��ر ضعف ه��اي فن��ي و تجهيزاتي با مش��كل 
زيرس��اخت هاي ثابت و پايدار در ورزش��گاه و 
نداشتن ورزش��گاه اختصاصي براي تيم ها هم 

مواجه هستيم!
      

بدون شك نمي توان نوك تيز پيكان انتقادات را 
تنها به سمت فدراسيون گرفت. ترديدي نيست 
كه ورود سيس��تم كم��ك داور ويدئويي هزينه  
هنگفتي دارد، اما نه براي باشگاه هايي كه چند 
برابر اين هزينه را براي بازيكنان نيمكت نشين 
و درجه 2 و 3 هدر مي دهند. بازيكناني كه هيچ 
سودي هم ندارند. براساس صحبت هاي حكيم، 
رئيس دپارتم��ان VAR، هزين��ه كمك داور 
ويدئويي چيزي حدود 30ميليارد تومان است. 
رقمي كه نمي توان��د براي باش��گاه هايي كه با 
بازيكنان مدنظر خود بر سر ارقام درشتي چون 

100 ميليارد توم��ان به بالا تواف��ق مي كنند، 
بازيكناني كه تضميني نيس��ت حت��ي تا پايان 
فصل آنها را همراهي كنند، زياد نيست. هزينه 
كردن براي VAR بي ترديد يك سرمايه گذاري 
دائمي است كه سود آن به طور مستقيم در جيب 
تيم و باشگاه  مي رود. در واقع هزينه كردن در اين 
مقوله، حتي در شرايطي كه باشگاه ها ورزشگاه 
اختصاصي ندارند هم قابل دفاع اس��ت، درست 
برخلاف هزينه كردن در ج��ذب بازيكناني كه 

هيچ سودي ندارند!
      

بدون ش��ك اس��تارت هركاري با مس��ائل و 
مش��كلات خاص خود همراه است، به همين 
دليل ش��ايد بت��وان اش��تباهات رخ داده در 
فصل گذشته در حوزه VAR را توجيه كرد، 
اما امس��ال، نه! از س��وی ديگر انتظار مي رود 
فدراس��يون، كميته و دپارتم��ان داوران نيز 
در كنار همكاري باش��گاه تمام تلاش خود را 
كنند تا درصد اشتباهات داوري به واسطه اين 
تكنولوژي كه در فصل پيش رو ديگر بي تجربه 
نيس��ت تا حد زيادي كاهش يابد. وعده اي كه 
حكيم، رئيس دپارتم��ان VAR ايران داده و 

بايد ديد آيا محقق مي شود يا نه.

VAR پايان دوران آزمون و خطاي 
يك سال بعد از ورود كمك داور ويدئويي

شيوا نوروزي

اختلافات حقوقي با سازمان بازرسي بررسي شد

نشست ويژه فدراسيون 
فوتبال در فراكسيون ورزش

 نشستي با محوريت بررس��ي اختلافات حقوقي ميان فدراسيون فوتبال و 
سازمان بازرسي كل  كشور درباره ماده يك اساسنامه فدراسيون فوتبال، در 

محل فراكسيون هاي مجلس برگزار شد. 
در ادامه نقش نظارتي و تعاملي مجلس با نهادهاي ورزشي كشور، نشستي 
با محوريت بررس��ي اختلافات حقوقي ميان فدراسيون فوتبال و سازمان 
بازرسي كل كشور درباره ماده يك اساسنامه فدراسيون فوتبال در محل 
فراكسيون هاي مجلس برگزار شد. در اين نشست، عباس صوفي نايب رئيس 
اول فراكسيون ورزش، روح الله لك علي آبادي سخنگو و عضو فراكسيون، 
حميد صيفوري دبير اجرايي فراكسيون، حميدرضا حق شناس مشاور و 
عضو كميته حقوقي فراكسيون، فداحسين مالكي عضو كميسيون امنيت 
ملي و سياست خارجي مجلس، مهدي تاج رئيس فدراسيون فوتبال، حيدر 
بهاروند رئيس سازمان ليگ، قدوسي رئيس دپارتمان حقوقي فدراسيون 
و عضو هيئت رئيسه فدراسيون، محمدي كشكولي معاون قضايي سازمان 
بازرسي كل كشور و كيا پاشا از مديران ورزش��ي سازمان بازرسي حضور 
داشتند. در ابتداي جلسه، حميد صيفوري با اشاره به جايگاه مجلس در 
تعامل سازنده با وزارت ورزش و فدراسيون ها گفت: »نقش نظارتي مجلس 
نبايد مانعي براي رشد ورزش كشور باشد، بلكه بايد به عنوان فرصتي براي 
تقويت بنيان هاي قانوني ورزش تلقي شود.« فداحسين مالكي نيز با تأكيد 
بر لزوم همكاري قواي س��ه گانه در حل مشكلات ساختاري ورزش اظهار 
داشت: »براي عبور از چالش هايي نظير اختلاف ميان فدراسيون فوتبال 
و نهادهاي نظارتي، نياز به تعريف جايگاه حقوقي ش��فاف فدراس��يون ها 
داريم.« در ادامه مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال ضمن ارائه گزارشي 
از برنامه هاي فدراسيون، به تبيين موضع اين نهاد در خصوص اساسنامه 
و تعامل با نهاده��اي داخلي و بين المللي پرداخت. محمدي كش��كولي، 
معاونت حقوقي سازمان بازرسي كل كشور در واكنش به مباحث مطرح  
شده پيرامون اختلاف نظرها بر س��ر ماهيت حقوقي فدراسيون فوتبال و 
نقش س��ازمان بازرس��ي، بر موضع قانوني و وظيفه مند اين نهاد نظارتي 
تأكيد كرد: »اجراي قانون وظيفه ذاتي و قانوني س��ازمان بازرس��ي كل 
كشور است و اين سازمان بر اساس اصل 174 قانون اساسي، موظف است 
بر حسن جريان امور در دس��تگاه هاي اجرايي و نهادهايي كه به نحوي از 
انحا از بودجه عمومي استفاده مي كنند، نظارت كند.« كشكولي با اشاره به 
برخي تفاسير نادرست از جايگاه حقوقي فدراسيون فوتبال اظهار داشت: 
»تشخيص ماهيت نهادهايي مانند فدراسيون فوتبال كه از منابع عمومي 
بهره مند هستند، نيازمند تبيين دقيق حقوقي است و نمي توان با برچسب 

خصوصي، آنها را از شمول نظارت قانوني خارج دانست.«

اشرف رامين

انگیزه ملي پوشان براي درخشش در المپیك

كار با كاراته كاهاي ناشنوا 
يك توفيق است

كاراته يكي از رش��ته هاي اعزامي ورزش ايران ب��ه بازي هاي المپيك 
ناش��نوايان خواهد بود و كادرفني اين تيم براي موفقيت در تورنمنت 
پيش رو، برنامه ريزي ويژه در دس��توركار دارد. بيست و پنجمين دوره 
المپيك ناش��نوايان از 24 آبان ماه در ژاپن آغاز خواهد شد. از آنجا كه 
ژاپني ها خود را مه��د كاراته مي نامند، رقابت ه��اي كاراته در المپيك 
ناشنوايان نيز برايشان از اهميت زيادي برخوردار است. هدايت تيم ملي 
كاراته بان��وان اعزامي به ژاپن برعهده فرحناز ارباب اس��ت. س��رمربي 
باتجربه اي كه در گفت وگو با مهر از چتر حمايتي مس��ئولان روي سر 
كاراته كاهاي ناشنوا مي گويد: »شرايط آمادگي اين تيم براي حضور در 
المپيك ناشنوايان و امكانات فراهم  شده براي آماده سازي ورزشكاران 
رضايت بخش است. به همت وزير ورزش و فدراسيون ناشنوايان امكانات 
بسيار خوبي در اختيار تيم ها قرار گرفته و شايد بتوان با اطمينان گفت 
كه اين نخستين بار است ورزش ناش��نوايان در كشور اين چنين مورد 

توجه قرار گرفته و ديده مي شود.«
ارباب ب��ا اش��اره ب��ه برنامه ريزي ه��اي انجام ش��ده، اظهار داش��ت: 
»برنامه ريزي ه��اي دقيقي ب��راي كاروان انجام ش��ده و علي رغبتي، 
سرپرس��ت كاروان ناش��نوايان در المپيك توكيو هم به صورت كامل 
بر روند آماده س��ازي تيم ها نظارت دارد. حضور روانش��ناس، بدنساز، 
فيزيوتراپ و بهره گيري از سالن جديد بدنسازي همه اينها نشان دهنده 
سطح بالاي حمايت هاست، اما از آنجا كه زمان زيادي تا المپيك باقي 
نمانده، مسابقات پيش رو از حساسيت بالايي برخوردار است. به همين 
دليل من و كادرفني تمام توان مان را براي آماده سازي تيم گذاشتيم و 
با تمام وجود كار مي كنيم تا تيم با شايستگي كامل در المپيك حاضر 
ش��ود.« س��رمربي تيم ملي با تأكيد بر اينكه با ج��ان و دل در خدمت 
ناشنوايان است، در خصوص شرايط ملي پوشان افزود:  »در بخش بانوان 
مسابقات در وزن 68 - كيلوگرم برگزار نمي شود و ما تنها در چهار وزن 
شركت خواهيم كرد. همچنين يك نماينده در كاتاي تيمي و يك نفر 
در كاتاي انفرادي اعزام خواهيم كرد. نهايتاً تا شنبه تركيب نهايي تيم 
مشخص و اعلام مي شود. تمرينات به خوبي پيش رفته و بچه ها از نظر 
آمادگي جسماني و روحي در شرايط بسيار خوبي قرار دارند. المپيك 
پيش رو با دوره قبلي كه در دوران كرونا برگزار شد تفاوت هاي زيادي 
دارد. اين بار كشور ژاپن ميزبان است، يعني مهد كاراته جهان و همين 
موضوع باعث حضور تيم هاي قدر و رقابت س��نگين تري خواهد ش��د. 
ورزشكاران ما هم دست كمي از رقباي قدر ندارند. اكثر آنها مدال آوران 
ادوار گذشته هس��تند كه با تمام وجود و براي كسب موفقيت تمرين 
مي كنند. واقعاً دوست دارم رس��انه ها از اردو بازديد كنند تا از نزديك 
ببينند اين بچه ها با چه انرژي و انگيزه اي تمرين مي كنند. بخش��ي از 
اين انگيزه بي شك ناشي از توجه ويژه وزير محترم ورزش است. با وجود 
محدوديت ها و عدم حضور در برخي رقابت هاي تداركاتي با جان و دل 
به اين تيم كمك مي كنم، چون از صميم قلب به آن علاقه مند هستم. 
اردوهاي آماده سازي تيم به صورت هفتگي در حال برگزاري است و تا 
اعزام نهايي برنامه ها ادامه خواهد داش��ت. كار با بچه هاي ناشنوا برايم 

يك توفيق بزرگ است.«

كميسيون ورزشكاران، پرحاشيه و بدون بازده!
حضور ورزش��كاران مطرح و ش��ناخته ش��ده در بدنه مديريتي ورزش 
اتفاق بزرگ و مهمي است كه بايد قدر آن را دانس��ت و از اين فرصت به 
بهترين ش��كل اس��تفاده كرد. درگيري هاي داخلي و اختلاف نظرها اما 
اين فرصت را از جامع��ه ورزش مي گيرد. اتفاقي كه متأس��فانه گريبان 
كميسيون ورزشكاران كميته  ملي المپيك را نيز گرفته و مانع از آن شده 
كه چهره هاي مطرح ورزش ايران وظايف خود را جهت مرتفع س��اختن 

گوشه اي از مشكلات موجود انجام دهند. 
عمر كميسيون ورزشكاران چند سالي بيشتر نيست، ولي در همين مدت 
كوتاه اعضاي آن كوهي از حواش��ي را رقم زده اند. درحالي كه تنها چند ماه 
از فعاليت اعضاي فعلي باقي مانده، هم��ه منتظرند تا انتخابات دوره جديد 
برگزار شود تا ش��ايد تغييري در روند عملكرد كميسيون ايجاد شود. طبق 
اساسنامه، ورزشكاران مطرح از رش��ته هاي مختلف و البته با ديدگاه هاي 
متفاوت اجازه ثبت نام در انتخابات كميس��يون را دارند تا اعضاي جديد با 
كسب حداكثر آرا كارشان را ش��روع كنند، ولي تجربه نش��ان داده »چند 
پادش��اه در يك اقلي��م نگنجند«! نفرات انتخاب ش��ده در يك��ي، دو دوره 
كميسيون جوري با هم وارد فاز دعوا و درگيري شدند كه احتمالاً هيچ كس 
انتظارش را نداشت. اعتراض به انتخاب برخي افراد يكي از علل درگيري ها 
بود، حتي در يك مورد فدراسيون كشتي اقدام به انتشار بيانيه اعتراضي كرد 
و به دو كشتي گير ملي پوش حسن يزداني و محمدرضا گرايي اجازه حضور 
در جلسه كميسيون را نداد. در يك مورد ديگر هادي ساعي از مصاحبه زهرا 
نعمتي ناراحت بود و از حرف هاي بهداد سليمي انتقاد كرد. احسان حدادي 
به سجاد گنج زاده لقب خجالتي داد و استعفاي همزمان هفت نفر از قهرمانان 

از كميسيون ورزشكاران، تنها گوشه اي از اين حواشي بوده است. 
تمامي اين موارد باعث شده كميسيون ورزش��كاران عملًا كارايي خاصي 
نداشته باشد و به يك كميسيون فرماليته و صدالبته پرحاشيه بدل شود. اين 
واقعيت غيرقابل انكار است و حتي علي نژاد، دبيركل كميته  ملي المپيك 
نيز به آن ادغان داشته است: »اين كميسيون عملكرد مورد نظر را نداشته 
و كار به آن شكلي كه بايد پيش نرفته است. متأس��فانه انسجام لازم بين 
اعضا وجود ندارد و تنها سه، چهار ماه ديگر از اين دوره باقي مانده است.« 
جاي تأس��ف دارد كه همه از رو به پايان بودن عمر اين دوره كميس��يون 
خوشحال باشند، هرچند كه دليل آن را بايد در رفتار و عملكرد اعضاي آن 
جست وجو كرد. تشكيل كميسيون ورزشكاران قطعاً يكي از الزمات كميته 
محسوب مي شود و تشكيل آن را بايد به فال نيك گرفت، اما اگر قرار باشد 
جمع شدن گروهي از ورزشكاران مدال آور كنار هم باعث درگيري و تنش 
شود، قطعاً ديگر تشكيل اين كميته باعث خوشحالي نيست. حواشي ايجاد 
شده بين ورزش��كاران از زمان نامنويسي نامزدها ش��روع و تا رأي گيري و 
مشخص شدن اعضاي كميسيون ادامه داشته است. به نظر مي رسد در اين 
سال ها هيچ اقدامي براي ايجاد روحيه همكاري و همدلي بين ورزشكاران 
رشته هاي مختلف نشده اس��ت. البته تمامي قهرمانان و مدال آوران ما در 
انجام مسئوليت هاي اجتماعي، اقدامات فرهنگي و همدلي با مردم همواره 
پيش قدم بوده اند، اما وقتي زمان اتحاد و انس��جام بين خودشان مي رسد، 
اختلافات موجود عيان مي شود. انتظار مي رفت ملي پوشان قديمي و فعلي 
در كنار هم به يك هم افزايي نس��بي برس��ند و با توجه به اشراف ش��ان به 
شرايط ورزش كشور، قدمي در راه بهبود اين حوزه بردارند. ولي رفتارهاي 
بحث برانگيز و واكنش هاي عجيب برخي چهره ها جاي هيچ اميدي را براي 

كميسيون ورزشكاران باقي نگذاشته است.
دوره فعلي آبان ماه به پايان خواهد رسيد و پس از آن بايد منتظر برگزاري 
انتخابات باشيم، اما اميدواريم قبل از برگزاري انتخابات جديد، كميته ملي 
المپيك راهكاري براي نجات اين كميسيون پيدا كند. جمع شدن بدون 
برنامه و توجيه اعضا كنار يكديگر قطعاً سودي به همراه نخواهد داشت و 
فقط بايد منتظر جدال هاي لفظي و مصاحبه هاي انتقادي اعضا و تداوم 

انفعال كميسيون ورزشكاران باشيم.

 دنیا  حیدری
      گزارش

مترجم: شيوا نوروزی

مدعيان قهرماني جزيره از نگاه آرتتا
آرس��نال فعاليت خود را در ب��ازار نقل و 
انتقالات جدي تر از قبل دنبال مي كند. با 
اين حال اظهارنظر سرمربي اين تيم بيشتر 
از بازيكنان تازه وارد در رس��انه ها بازتاب 
داشته اس��ت. ميكل آرتتا مدعي شده 9 
تيم جزيره در اين فصل شانس قهرماني 
ليگ برتر را دارند. البته از نظر س��رمربي 
توپچي ها، تيم او نيز يك��ي از گزينه هاي 
قهرماني خواهد بود. تيم لندني سه فصل 
متوالي است كه ليگ را با نايب قهرماني به 
پايان مي رساند و دستش به جام نمي رسد. آرس��نال با جذب بازيكناني 
چون مارتي��ن زوبيمندي، نوني مادوئك��ه، كپا آريزابالاگا و كريس��تين 
نورگارد بيش از 120 ميليون پوند هزينه كرده اس��ت. البته پروژه جذب 
بازيكنان جديد همچنان ادامه دارد و با توافقي كه آرسنال با اسپورتينگ 
و والنسيا داشته بايد منتظر ورود ويكتور يوكرش و كريستين موسكوئرا به 
اردوي اين تيم باشيم. البته ديگر مدعيان هم بيكار ننشسته اند و ليورپول، 
منچسترسيتي و چلس��ي نيز براي جذب بازيكنان هزينه  كرده اند. آرتتا 
ارزيابي اش از فصل پيش رو را اينگونه توضيح داد:  »هر سال بايد ببينيم 
شرايط چطور پيش  مي رود. در كل يك تناسب نسبي از نظر بلوغ، تجربه 
و جواني مي بينم. اصل ماجرا اينجاست كه شش، هفت يا هشت باشگاه 
ليگ  برتري عناصر لازم را براي قهرماني دارند و همه آنها براي رس��يدن 
به اين هدف تلاش مي كنند. در نتيجه ما هم بايد حواس مان جمع باشد 
و ش��رايط را تحت كنترل خود دربياوريم تا در پاي��ان فصل به هدف مان 
برس��يم.« در ادامه آرتتا دلايلش را براي مدعي بودن آرس��نال در فصل 
آتي توضيح داد: »بدون ش��ك اين فصل رقابت بين تيم ها سخت تر هم 
خواهد شد. سطح رقابت ها هر فصل بالاتر مي رود و طبعاً انتظارات هم از 
تيم  ها افزايش مي يابد. البته ما در بازار نقل و انتقالات فعال هستيم و تمام 
تلاش مان را مي كنيم تا بازيكنان مدنظر را جذب كنيم. همه مسائل مهم 
را درنظر مي گيريم و مي كوشيم تا در تمرينات پيش فصل آمادگي تيم را 
به حداكثر برسانيم و فصل را پرقدرت آغاز كنيم.« براي آرتتا پيشرفت تيم 
از هر چيز مهم تر است: »همه اعضاي تيم اين سؤال در ذهن شان وجود 
دارد كه چطور قرار است بهتر شويم؛ در دو رويداد مهم حضور جدي داريم 
و بايد قدم بعدي را محكم برداريم. در مسير رسيدن به قهرماني مسائل 
زيادي وجود دارد و ما بايد تحت هرشرايطي به راهمان ادامه دهيم. آنقدر 

بجنگيم تا موفقيت موردنظر رقم بخورد.« 
تيم لندني تور تابستاني اش را در سنگاپور پيگيري مي كند و ديروز نيز در 
اين كشور آسيايي به مصاف آث ميلان رفت. تا اينجا عملكرد آرسنال در 
نقل و انتقالات خوب بوده، ولي همچنان برخلاف نظر آرتتا، بسياري اين 
تيم را جزو مدعيان اصلي ليگ نمي دانند. ش��ايد چون اين تيم سه فصل 
متوالي است كه تا آستانه قهرماني پيش رفته، اما در نهايت شاهد قهرماني 
منچسترس��يتي )دو فصل( و ليورپ��ول بوده و تقريباً مي ت��وان گفت كه 
قهرماني توپچي ها در جزيره به يك آرزوي دست نيافتني براي هواداران آن 

تبديل شده و در اين بين تنها اميد آنها اين طلسم شكني با آرتتاست.

جیمز اوليِ
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پولادگر از رقابت با س��اعي انصراف داد. دوم مرداد ماه شهر كنچينگ  مالزي ميزبان مجمع انتخاباتي اتحاديه تكواندو آسياست. انتخاباتي كه       خبر
در پي پايان دوره چهار ساله رياس��ت و اعضاي هيئت اجرايي اين اتحاديه برگزار مي شود و علاوه بر 
ساعي، رئيس فدراسيون تكواندو ايران، سيدمحمد پولادگر، نايب رئيس كنوني اتحاديه تكواندو آسيا 
نيز براي حضور درآن ثبت نام كرده بود. مس��ئله اي كه مي توانست باعث شكسته شدن رأي ايران و 
كاهش شانس كسب موفقيت در كسب كرسي نايب رئيسي اتحاديه تكواندو آسيا شود. روز گذشته 
اما پولادگر با انتشار بيانيه اي رسماً از رقابت با ساعي در آسيا انصراف داد: »حضور دو نامزد ايراني براي 
يك كرسي، ناخواسته پيام هاي ناخوش��ايندي به جامعه بين المللي و اعضاي اتحاديه آسيا منتقل 
مي كند و تصوير يكپارچه و مقتدر كشورمان را خدشه دار مي سازد و از آنجا كه حفظ شأن و اعتبار ملي 
در مجامع بين المللي همواره برايم اولويتي غيرقابل  چشم پوشي است، تصميم گرفتم از ادامه رقابت 
براي اين كرسي انصراف دهم. اين تصميم تنها با هدف جلوگيری از هرگونه انعكاس منفی و صيانت 

از وحدت و اقتدار ايران در عرصه بين المللی اتخاذ شده است.« 

بحث افزايش تعداد تيم هاي حاضر در سطح نخست واليبال كشور در حالي  مطرح مي شود كه جبار قوچان نژاد، سرپرست سازمان ليگ واليبال صراحتاً       والیبال
مي گويد ليگ برتر ظرفيت بيش از 12 تيم را ندارد: »ضرب الاجلي براي اعلام آمادگي تيم ها مشخص كرديم 
كه همه باشگاه ها تا 22 تيرماه پاس��خ ما را دادند. 10 تيم باقيمانده از فصل گذشته و دو تيم صعود كننده از 
دسته يك، آمادگي خود را اعلام كردند. ظرفيت ليگ برتر واليبال بيش از 12 تيم نيست. گزينه 12 تيمي 
بودن، منطقي تر و واقعي تر است. چند تيم ديگر هم )گنبد، مس سونگون و مشهد( براي حضور در ليگ برتر 
اعلام آمادگي كردند، اما برنامه ما براي ليگ برتر با 12 تيم آماده و به رئيس فدراسيون واليبال ارائه شده است. 
ليگ برتر از نيمه دوم مهرماه شروع خواهد ش��د. برنامه ما بسته ش��ده و براي برگزاري مسابقات قهرماني 
باشگاه هاي آسيا و بازي هاي كشورهاي اسلامي آماده هستيم تا كمترين فشار به تيم ها وارد شود و تيم ها با 
بيشترين ميزان آمادگي به مسابقات برسند. به محض مشخص شدن هيئت رئيسه سازمان ليگ، برنامه هاي 
خود را به اطلاع اعضا و سپس هيئت رئيسه فدراسيون مي رسانيم تا براي ابلاغ آماده شود. امسال همچنين 

كم چالش ترين آيين نامه سازمان ليگ را خواهيم داشت و عنوان سوم مشترك نيز در كار نخواهد بود.«

ليگ واليبال ظرفيت بيش از 12 تيم را نداردانصراف پولادگر از رقابت با ساعي

نشست تخصصي فدراسيون قايقراني
دومين نشست تخصصي فدراسيون قايقراني سه شنبه با حضور دكتر 
احمد دنيامالي وزير ورزش و جوانان و دكتر مهدي علي نژاد دبيركل 

كميته ملي المپيك در محل وزارت ورزش و جوانان برگزار شد.
در اين نشس��ت كه هفت��اد و هفتمي��ن نشس��ت تخصصي با 
فدراسيون ها بود، مس��ئولان و كادر فني تيم هاي ملي قايقراني 
در خصوص وضعيت و شرايط ملي پوش��ان رشته هاي مختلف 
قايقراني جهت حض��ور در بازي هاي آس��يايي ناگويا به بحث و 
تبادل نظر پرداختن��د. دنيامالي وزي��ر ورزش و جوانان در اين 
نشست با اشاره به اينكه رشته اسلالوم به دليل هيجاني كه دارد 
علاقه مندان زيادي را به خود جلب مي كند تأكيد كرد پيس��ت 
اسلالوم آزادي بايد هرچه س��ريع تر تكميل شود، چراكه ديگر 
رشته هاي قايقراني نيز مي توانند از آن اس��تفاده كنند: »قطعاً 
وجود امكانات مي تواند به توس��عه هر رشته اي كمك كند، ولي 
آن چيزي كه بيش��تر از امكانات به كار مي آيد دانش فني است 
كه ما در اختيار داريم. انتظار از مجموعه فدراس��يون قايقراني 
زياد است، چون اين دانش فني را در اختيار دارند و مي توانند با 

استفاده از دانش فني موفق شوند. يكي از فاكتورهاي موفقيت 
در رشته قايقراني استفاده از هوش مصنوعي است كه مجموعه 
فدراسيون قايقراني بايد از اين موضوع بهره بگيرد. تحليل ها بايد 

براساس هوش مصنوعي صورت بگيرد و از صاحب نظران كمك 
بگيريم. اي��ن توانايي را داريم كه در رش��ته قايقراني تعدادي از 
سهميه مدال هاي طلاي چين را به دست آوريم، ولي بايد نقاط 
ضعف خود را شناس��ايي و برطرف كنيم. يكي از نقاط ضعف ما 
استفاده از پيست هاي كوتاه است، كاري كه چين انجام نمي دهد. 
ورزشكاران ما بايد باور داشته باشند كه مي توانند به مدال طلا 

برسند، چون قبلًا اين كار را انجام داده ايم.«
همچنين عليرضا س��هرابيان، رئيس فدراس��يون قايقراني به 
بيان ش��رايط تيم ها و برگزاري اردوهاي آماده سازي پرداخت: 
»برنامه ريزي ه��اي لازم را ب��راي حضور مقت��در در بازي هاي 
آس��يايي ناگويا انجام دادي��م و از ظرفيت همه اس��تان ها بهره 
گرفتيم ك��ه بتواني��م بهترين نف��رات را در تيم ه��اي ملي در 
اختيار داشته باشيم. تلاش مي كنيم كه شرايط روبه رشد را تا 
بازي هاي ناگويا حفظ كنيم و بهترين نتيجه را به دست آوريم. 
ما پيش بيني چند مدال را براي ناگويا درنظر گرفته ايم كه براي 

تحقق آن تلاش مي كنيم.«

    قايقراني


